
PROTOKÓŁ Nr XXXI/2013
z przebiegu XXXI Sesji Rady Gminy Jaraczewo
odbytej w dniu 27 września 2013 r. o godz. 9.00
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

– radni Rady Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– Wójt Gminy - Dariusz Strugała
– Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
– Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
– radca prawny - Marianna Frąckowiak 
– Sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– kierownicy referatów i jednostek organizacyj. - zg. z załączoną lista obecności 
– Wicestarosta Powiatu Jarocińskiego - Mirosław Drzazga
– Zastępca  Naczelnika   Wydziału  Prewencji  i  Ruchu  Drogowego  Komendy  Powiatowej 

Policji w Jarocinie  - Maciej Bierła wraz z kierownikiem Rewiru Dzielnicowych Komendy 
Powiatowej Policji  - p. Karolem Bera

– dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Piotr Ignasiak

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXX Sesji Rady Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXX Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Przyjęcie  informacji  z  wykonania  budżetu  Gminy  Jaraczewo  wraz  z  informacją  o 

kształtowaniu  się  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  oraz  informacją  o  przebiegu 
przedsięwzięć za I półrocze 2013 roku.

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2013 – 2022.
9. Podjęcie uchwały w spawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadania 

realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej ( świetlica 
Gola).

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające  finansowanie zadania 
realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej (kanalizacja 
Jaraczewo).

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadania 
realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej (świetlica 
Rusko).

12. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  regulaminu  utrzymania  czystości  i 
porządku na terenie gminy Jaraczewo.

13. Podjęcie uchwały w sprawie stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności odbierany 
od właścicieli nieruchomości na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne.

14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany treści Porozumienia Międzygminnego Porozumienia 



zawartego  w  dniu  7  października  2008  roku  w  sprawie  powierzenia  Gminie  Jarocin 
przygotowania i wykonania zadania p.n. „Zagospodarowanie i nadzór nad funkcjonowaniem 
systemu gospodarki  odpadami i  osadami ściekowymi dla  gmin objętych Porozumieniem 
wraz z budową Zakładu Zagospodarowania Odpadów Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach  z 
ewentualnymi punktami przeładunkowymi”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Jarocińskiemu z budżetu gminy na 2014 
rok  pomocy finansowej  z  przeznaczeniem na  realizację  zadania  pn.  „Przebudowa drogi 
powiatowej Góra- Zalesie- Panienka- granica powiatu” 

17. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych szkół, 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych prowadzonych przez osoby prawne inne niż gmina 
Jaraczewo   lub  osoby  fizyczne  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli  prawidłowości  ich 
wykorzystania.

18. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych szkół 
niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli oraz innych 
niepublicznych  form  wychowania  przedszkolnego  działających  na  terenie  Gminy 
Jaraczewo, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania.

19. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jaraczewie.
20. Informacja o pracy w organach pozagminnych.
21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
22. Wolne głosy.
23. Wnioski.
24. Zakończenie sesji.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Zgodnie  z  art.  32  ust.  1  Statutu  Gminy  Jaraczewo  obrady  XXXI  Sesji  Rady  Gminy 
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak.
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 13 
radnych, co stanowi qworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.

Usprawiedliwił nieobecność na sesji radnych: Teresy Bońskiej i Teresy Magda. 
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 

         Przed przystąpieniem do punktu 2  Przewodniczący Rady zwraca się z pytaniem – czy są 
uwagi do proponowanego porządku obrad,  który radni  otrzymali  z zawiadomieniem o sesji  lub 
wnioski o zmianę porządku obrad?

Wójt Gminy  wnioskuje o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego punktu 18a w 
brzmieniu „ Rozpatrzenie stanowiska w sprawie Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2014 – 2020”. 
Rada przystępuje do głosowania.
Po  przeprowadzonym  głosowaniu  stwierdzono,  że  na  ustawowy  stan  15  radnych  w  sesji 
uczestniczy 13 radnych  „za” przyjęciem zgłoszonego przez Wójta wniosku głosowało 13 radnych, 
0 głosów  „przeciwnych” , 0 głosów „wstrzymujących”. Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Radny  Roman  Matuszak  wnioskuje  o  zmianę   kolejności  porządku  obrad  tj.  pkt.  16  . 
„Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia Powiatowi Jarocińskiemu z budżetu gminy na 2014 rok 
pomocy finansowej z przeznaczeniem na realizację zadania pn., „Przebudowa drogi powiatowej 
Góra- Zalesie- Panienka- granica powiatu”   zamienić na pkt. 6. 
Rada  przystępuje do głosowania.
Po  przeprowadzonym  głosowaniu  stwierdzono,  że  na  ustawowy  stan  15  radnych  w  sesji 
uczestniczy  13  radnych,  „za”  przyjęciem  zgłoszonego  wniosku  przez  radnego  Matuszaka 
głosowało  13  radnych,  0  głosów  „przeciwnych”,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Wniosek  został 



przyjęty jednogłośnie. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXX Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący  Rady  zwraca  się  do  Sekretarza  Rady  o  wypowiedz  do  sporządzonego 
protokołu. 
Sekretarz  Rady  –  Barbara  Pielucha  informuje,  że  po  zapoznaniu  się  z  treścią  sporządzonego 
protokołu z przebiegu XXX Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 22 sierpnia 2013 r. - nie 
wnosi uwag. 
Radni również nie wnieśli uwag do sporządzonego protokołu z przebiegu XXX Sesji Rady Gminy 
Jaraczewo.
Po przeprowadzonym głosowaniu „za”  przyjęciem protokołu bez czytania  głosowało 13 radnych 
obecnych na sesji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwal podjętych na XXX Sesji Rady Gminy.
 

Sprawozdanie z realizacji uchwał, podjętych na XXX Sesji Rady Gminy Jaraczewo w dniu 
22 sierpnia 2013 r., stanowiące załącznik do niniejszego protokołu składa Wójt Gminy.
Ponieważ do złożonego sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag, Przewodniczący Rady uznał 
sprawozdanie za przyjęte. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu składa Wójt Gminy. 
W tym miejscu Wójt składa też podziękowanie  wszystkim osobom, które w jakikolwiek sposób 
przyczyniły  się  w   organizacje  dożynek  gminnych,  które  odbyły  się  w  dniu  1  września  br.  w 
miejscowości Nosków. Szczególne podziękowanie skierował do radnych z miejscowości Nosków: 
Stefana Pawlaka i Edmunda Kowalczyka , pracowników Gminnego Ośrodka Kultury w Jaraczewie 
i sołtysów gminy  Jaraczewo.

Następnie  Wójt  przekazuje  informacje  o  zdobytych  środkach  na  gruntowny   remont  i 
przebudowę Biblioteki w Jaraczewie.  
Informuje,  że  pierwszy  wniosek  o  dofinansowanie  złożyliśmy  w  ramach  Wielkopolskiego 
Regionalnego  Programu  Operacyjnego.  Dotyczył  dofinansowania  zadania  “Termomodernizacja 
budynków użyteczności  publicznej  w  Gminie  Jaraczewo”  w tym budynku  biblioteki.  Wniosek 
został złożony w lutym 2009 roku. Proces oceniania wniosków był żmudny i długotrwały, trwał 
ponad rok. Gmina Jaraczewo nie otrzymała dofinansowania.

W  maju  2010  roku  Gmina  Jaraczewo  po  raz  kolejny  złożyła  wniosek  
o  dofinansowanie  w  ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu  Operacyjnego,  zadania 
„Termomodernizacji  budynków użyteczności publicznej  w Gminie Jaraczewo” uwzględniając w 
planowanych robotach budowlanych budynek biblioteki. Tym razem procedura oceny trwała ponad 
pół  roku.  Niestety Gmina Jaraczewo nie  otrzymała  dofinansowania  pomimo protestu  do oceny 
wniosku.

W  lipcu  2011  roku  złożyliśmy  kolejny  wniosek  o  dofinansowanie  zadania  pn. 
“Termomodernizacji budynków użyteczności publicznej w Gminie Jaraczewo” w tym biblioteki, 
tym razem w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Wniosek złożono 
w ramach programu priorytetowego “System zielonych inwestycji – GIS”. Nasz projekt znalazł się 
na  4  miejscu  na  liście  rankingowej  przedsięwzięć  zakwalifikowanych  do  dofinansowania. 
Następnie  odbył  się  trudny  i  długotrwały  proces  negocjacji,  ustalenia  warunków  przyznania 
dofinansowania trwający do maja 2012 roku. Negocjatorzy ze strony NFOŚIGW ciągle zmieniali 
warunki i umniejszali koszty przedsięwzięcia zakwalifikowanych  do projektu. Wstępnie zadanie 
opiewało na kwotę ponad 2 mln złotych ale w trakcie negocjacji koszty zostały zmniejszone do 
niecałych 2 mln złotych. Brak jednoznacznego stanowiska ze strony NFOŚiGW w sprawie udziału 



procentowego  kosztów  kwalifikowanych  i  niekwalifikowanych  we  wniosku  oraz  listy  robót 
wymaganych w celu uzyskania odpowiedniego efektu ekologicznego spowodowało, że nie został 
on zrealizowany

W maju  tego  roku  przygotowaliśmy  wniosek  o  dofinansowanie  w  formie  dotacji,  dla 
zadania „Przebudowa, rozbudowa i nadbudowa budynku biblioteki”. Wymagało to dużego wkładu 
pracy.  Koniecznym było kolejne przeprojektowanie planowanych prac ze względu na specyfikę 
programu w ramach którego pozyskaliśmy pieniądze na realizację zadania. Wcześniejsze projekty 
opierały się przede wszystkim na pracach termomodernizacyjnych, ponieważ istotą było uzyskanie 
odpowiednich  efektów  ekologicznych.  Tym  razem  istotą  konkursu  było  stworzenie  miejsca 
komfortowego  i  przyjaznego  dla  wszystkich  czytelników  aby  budynek  stał  się  nowoczesny  i 
ergonomiczny. Pozwoliło to na zaprojektowanie biblioteki tak aby stała się obiektem, który może 
stać się jedną z naszych wizytówek. 
Wniosek o dofinansowanie w ramach „Programu Wieloletniego Kultura +” w ramach priorytetu 
„Biblioteka +. Infrastruktura bibliotek” został przygotowany przez pracowników Urzędu Gminy w 
imieniu  biblioteki  w  maju  br.  W dniu  22  maja  2013  złożono  go  w  Instytucji  Zarządzającej  i 
oczekiwano  na  wyniki  konkursu  ponad  dwa miesiące.  W tym okresie  dokładaliśmy wszelkich 
starań aby wniosek spełnił wszystkie warunki regulaminu a jego ocena była pozytywna, byliśmy w 
stałym  kontakcie  z  Instytucją  Zarządzającą  Programem,  złożyliśmy  uzupełnienia  do  oceny 
formalnej. W dniu 2 sierpnia Instytucja Zarządzająca - Instytut Książki w Krakowie ogłosił wyniki 
naboru.   Otrzymaliśmy dotacje  w  pełnej  wnioskowanej  wysokości.  Umowa  o  dofinansowanie 
została zawarta w dniu 22 sierpnia bieżącego roku. W ramach ww. umowy na realizację zadania 
otrzymano  489 615,00  złotych  dotacji  co  jest  dużym  sukcesem  ponieważ  jest  to  100% 
wnioskowanej przez nas kwoty.

Zadanie realizowane będzie w latach 2013-2014. W roku 2013 przeprowadzimy procedurę 
przetargową  natomiast  w  przyszłym  roku  przeprowadzone  zostaną  roboty  budowlane.  Dzięki 
realizacji  tego  projektu,  budynek  biblioteki  stanie  się  nowoczesny,  praktyczny,  przyjazny  dla 
czytelników,  dostosowany  do  potrzeb  osób  niepełnosprawnych.  Budynek  zostanie  bowiem 
wyposażony  w  windę  tak  aby  osoby  niepełnosprawne  miały  swobodny  dostęp  do  wszystkich 
pomieszczeń. Powstaną nowe pomieszczenia dla czytelników wyposażone w sprzęt multimedialny 
oraz  ergonomiczne  meble  dostosowane  do  wszystkich  grup  czytelników.  Oprócz  nowych 
pomieszczeń  ogólnodostępnych,  zostanie  również  stworzone  odpowiednie  zaplecze  dla 
pracowników,  powstaną  pomieszczenia  przeznaczone  do  opracowywania  zbiorów,  archiwum, 
księgowość oraz pomieszczenie socjalne. Łączna powierzchnia użytkowa zwiększy się do ponad 
300  m².  Bryła  budynku  dzięki  rozbudowie  stanie  się  nowoczesna  i  atrakcyjna.  Dodatkowo 
powstanie  wewnętrzne  patio,  które  pozwoli  bibliotece  na  przeprowadzanie  wielu  ciekawych 
spotkań np. autorskich na świeżym powietrzu. Łączny koszt zadania wynosi 652 821,00 złotych z 
czego 489 615,00 tj. 75 % stanowi dotacja otrzymana z budżetu państwa natomiast pozostała kwota 
w wysokości 163 206,00 złotych tj. 25% zostanie przekazana gminnej Bibliotece z budżetu Gminy 
w  formie  dotacji  celowej.  Jednym  z  warunków  obligo  dla  otrzymania  dotacji  jest  spełnienie 
kryteriów Certyfikatu Biblioteki +, jest ich ponad 35, część z nich spełniamy już teraz. Pozostałe 
kryteria zostaną spełnione wraz z zakończeniem zadania m.in. poprzez zwiększenie powierzchni 
pomieszczeń  bibliotecznych  do  ponad  300  m2  oraz  dostęp  dla  osób  niepełnosprawnych  do 
wszystkich pomieszczeń, nowe stanowiska komputerowe, zaplecze multimedialne oraz zachowanie 
odpowiedniej wielkości i proporcji w księgozbiorach. Dzięki tym działaniom Biblioteka Gminna w 
przyszłości będzie mogła się strać o pozyskanie Certyfikatu Biblioteka +, który przyznawany jest  
najlepszym. 
Wójt wskazuje, że są jeszcze pewne  rzeczy, które będziemy musieli dofinansować, ponieważ są 
też  wymogi,  żeby Biblioteka  +  spełniała  pewne założenia  związane  z  certyfikatem.  Chodzi  o 
wyposażenie biblioteki w dodatkowe pomoce multimedialne z tym , że będą to koszty niewielkie w 
stosunku do całej inwestycji.
Dalej  Wójt  informuje,  że   beneficjentem jest  dyrektor  Biblioteki  i  tym samym uspokaja Panią 
dyrektor, że będzie pomoc ze strony Urzędu. Będzie pełne zabezpieczenie pod względem nadzoru 



budowlanego. 
Informuje również, że pracujemy też  nad przeprowadzeniem remontu budynku Gminnego Ośrodka 
Kultury w Jaraczewie i  jeżeli  by się  udało to  w przyszłym roku mogłoby dojść do podpisania 
umowy.  
Ponieważ do złożonego sprawozdania nie zgłoszono żadnych uwag Przewodniczący Rady uznał 
sprawozdanie za przyjęte. 

Przed przystąpieniem do punktu 5  Przewodniczący Rady  wnioskuje o kolejną zmianę w 
porządku obrad tj.  pkt. 19. „Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Jaraczewie”  zamienić  na  pkt.  6.  Zmianę  porządku  obrad  Przewodniczący uzasadnia  tym,  iż  w 
GOPS  w dniu dzisiejszym jest kontrola zlecona przez Wojewodę Wielkopolskiego. 
Rada przystępuje do głosowania.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 
13 radnych   „za”  przyjęciem wniosku zgłoszonego przez Przewodniczącego Rady głosowało 13 
radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. Wniosek został przyjęty.

Po wprowadzonych zmianach ciąg dalszy porządku obrad jest następujący:

5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jaraczewie.
7. Podjęcie uchwały  w sprawie udzielenia Powiatowi Jarocińskiemu z budżetu gminy na 2014 
rok pomocy finansowej z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej 
Góra- Zalesie- Panienka- granica powiatu”.
8. Przyjęcie  informacji  z  wykonania  budżetu  Gminy  Jaraczewo  wraz  z  informacją  o 
kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz informacją o przebiegu przedsięwzięć za I 
półrocze 2013 roku. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 
na lata 2013- 2022.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki  na wyprzedzające finansowanie zadania 
realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. (świetlica Gola)
12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadania 
realizowanego  z  udziałem  środków  pochodzących  z  budżetu  Unii  Europejskiej.  (  kanalizacja 
Jaraczewo)
13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadania 
realizowanego z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. (świetlica Rusko)
14. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Jaraczewo.
15. Podjęcie uchwały w sprawie stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności odbierany 
od  właścicieli  nieruchomości  na  których  nie  zamieszkują  mieszkańcy,  a  powstają  odpady 
komunalne.
16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.
17. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany treści  Porozumienia Międzygminnego zawartego w 
dniu 7 października 2008 roku w sprawie powierzenia Gminie Jarocin przygotowania i wykonania 
zadania p.n. „Zagospodarowanie i nadzór nad funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i 
osadami ściekowymi dla gmin objętych Porozumieniem wraz z budową Zakładu Zagospodarowania 
Odpadami Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach z ewentualnymi punktami przeładunkowymi.
18. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych szkół, 
przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych  prowadzonych  przez  osoby  prawne  inne  niż  gmina 
Jaraczewo lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania.
19. Podjęcie uchwały w sprawie trybu  udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych szkół 



niepublicznych  o  uprawnieniach  szkół  publicznych,  niepublicznych  przedszkoli  oraz  innych 
niepublicznych  form wychowania  przedszkolnego  działających  na  terenie  Gminy Jaraczewo,  a 
także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania.
19a.        Rozpatrzenie Stanowiska w sprawie Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 
– 2020
20. Informacje o pracy w organach pozagminnych.
21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
22. Wolne głosy.
23. Wnioski.
24. Zakończenie sesji. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu Romanowi Matuszakowi.  Radny Matuszak 
prosi o informacje - co z placami zabaw.

6. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jaraczewie.

Na  prośbę  Przewodniczącego  Rady  informację   stanowiącą  załącznik  do  niniejszego 
protokołu składa Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jaraczewie – p. Bernadeta 
Sołtysiak. 

W dyskusji Przewodniczący Rady udziela głosu  radnemu Edmundowi Kowalczykowi.
Radny Kowalczyk informuje, iż w związku z „powodzią”  w miejscowości Nosków jedna z osób 
otrzymała z tego tytułu zapomogę i została również poinformowana, że możliwe jest udzielenie 
doraźnej pomocy w postaci opału   na ogrzanie i osuszenie mieszkania ( wypowiedz kierownika 
GOPS).  Natomiast  Wójt  powiedział,  że  pomagamy  w  podstawowym  zakresie  niezbędnym  do 
normalnego godnego mieszkania ( relacja z dnia 21 czerwca 2013 r.).  Radny prosi o informacje, 
jak ta sprawa została zakończona. 

Przewodniczący  Rady  udziela  głosu  kierownikowi  GOPS  celem  udzielenia  wyjaśnień 
radnemu Kowalczykowi. 
Kierownik GOPS- Pani Bernadeta Sołtysiak wyjaśnia, że osoba, o której mówi radny Kowalczyk 
oprócz  pomocy jaką  otrzymała  z  gminy,  otrzymało  również  pomoc z  ubezpieczenia  (  i  o  tym 
nigdzie  nie  mówi).  Co  się  tyczy  opału  kierownik  potwierdza,  iż   było  powiedziane,  że  jest 
możliwość otrzymania opału ale nigdzie nie było podane terminu otrzymania. Na chwilę obecną ta 
osoba nie otrzymała opału. 

W dalszej kolejności głos zabiera radny Ignacy Stangret. Radny  zwraca się z pytaniem  czy 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  ma kontrolę nad osobą   samotną w Jaraczewie, która z 
powodu choroby  straciła obie nogi?
Radny Stangret otrzymuje odpowiedź od kierownika GOPS, że osoba ta jest pod  opieką siostry 
PCK  i  pielęgniarki  środowiskowej   (  także   w soboty i  niedziele),  otrzymuje również pomoc 
finansową. 

Następnie  Przewodniczący  Rady zwraca  się  z  pytaniem,  czy  jest  szansa  na  ściągnięcie 
zaległości alimentacyjnych. 
Kierownik  GOPS  odpowiada  Przewodniczącemu  Rady,  że  „marne”  są  szanse  na  ściągalność 
powstałych zaległości. 
Na tym dyskusja została wyczerpana. Przewodniczący Rady podziękował Pani kierownik za wkład 
pracy na rzecz  osób potrzebujących i przedłożoną informację uznał za przyjętą. 
 
7. Podjęcie  uchwały  w sprawie  udzielenia  Powiatowi  Jarocińskiemu z  budżetu  gminy 
Jaraczewo  na  2014  rok  pomocy  finansowej  z  przeznaczeniem  na  realizację  zadania  pn. 
„Przebudowa drogi powiatowej Góra- Zalesie- Panienka- granica powiatu”.
 



Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  tej  uchwały  był  poddany  analizie  na 
posiedzeniach  komisji  rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych  Komisji  o 
stanowisko w imieniu Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że projekt tej uchwały po szczegółowej analizie na posiedzeniu w dniu 23 września nie uzyskał 
pozytywnej  opinii  Komisji.  Wyjaśnia,  iż  dobrze,  że  ta  droga  ma  być  robiona  (  jak  w 
przedstawionym  projekcie).  Wątpliwości  budzą  jednak  zasady  finansowania  tej  inwestycji.  W 
związku z powyższym zwraca się z pytaniami:
1. Ile zainwestował powiat w inwestycje gminne na mocy podobnych Porozumień w ostatnim 
czasie?
2. Skąd  weźmiemy  na  to  pieniądze  i  jaki  będzie  całkowity  koszt  przekazania  tej  kwoty 
( 1.696.251,32 zł.)
3. Jak w związku z tym wzrośnie wskaźnik zadłużenia Gminy przy ewentualnym przekazaniu 
tej kwoty?
4. Jaki będzie miało to wpływ na wieloletni plan inwestycyjny?
Dalej informuje, iż wszyscy są przekonani, że za te pieniądze ( ok. 2 mln zł ) na terenie gminy 
pobudowali byśmy ok 10 km chodnika albo wyremontowali wszystkie drogi gminne.
Radny  Matuszak widzi jedyną ewentualność  ( jeżeli to możliwe) w przypadku przekazania tych 
środków tj. podpisanie porozumienia  z obwarowaniami, że powiat  w ciągu następnych 2 lat  odda 
nam tą kwotę na inwestycje gminne. Natomiast jeżeli  podpisanie takiego porozumienia jest  nie 
możliwe to radny nie widzi możliwości przekazania tych pieniędzy ponieważ nie stać nas na to. 
Następnie przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że   projekt 
powyższej uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji w dniu 25 września 2013 r.. Komisja 
zapoznała  się  również  z  projektem  technicznym  przebudowy  drogi.  Jednak  po  szczegółowej 
analizie projekt uchwały  nie uzyskał pozytywnej opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że  projekt tej uchwały Komisja  analizowała na 
posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych przedstawił również 
projekt techniczny przebudowy tej drogi. Po analizie projekt uchwały nie uzyskał pozytywnej opinii 
Komisji. 

W dalszej  kolejności  Przewodniczący  Rady  zwraca  się  do  Pani  Skarbnik  o  udzielenie 
odpowiedzi  na  pytania,  z  którymi  zwrócił  się  przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju 
Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług. 

Skarbnik odpowiada, że w przypadku podjęcia tej uchwały, Gmina będzie musiała zaciągnąć 
nowy kredyt  z tym, że na ten moment nie odpowie dokładnie o ile wzrośnie zadłużenie ( wskaźnik 
zadłużenia).  Wskazuje,  że  w  pierwszej  kolejności  musimy  zabezpieczyć  środki  na  realizację 
naszych planowanych inwestycji. 

Co się tyczy podpisania porozumienia zapewniającego, że powiat wróci Gminie Jaraczewo 
środki  w  wysokości  udzielonej  pomocy  radca  prawny  –  Marianna  Frąckowiak  odpowiada,  iż 
uważa, że takich warunków nie będzie można postawić, dlatego że przy udzielaniu tej pomocy była 
by kolejna pomoc dla  gminy Jaraczewo w zamian za tą pomoc, którą w tej chwili powiat uzyska. 
Wobec tego musiały by być uchwały  rady powiatu i to w latach następnych, czyli nie ma żadnych 
warunków  żeby  w  tej  chwili  Zarząd  Powiatu   podpisując  porozumienie  poczynił  takie 
obwarowania, bo będą nieskuteczne. 

Dalej głos zabiera radny Roman Matuszak. Radny „ z całym szacunkiem”  uważa, że dla 
niego  Zarząd  Powiatu  jest  niewiarygodny  gdzie  mamy  przykład  na   podstawie  wiaduktów  i 
spichlerze w Jarocinie, jakie były przepychanki i to o mniejszą kwotę. Natomiast te 2 mln zł które 
mielibyśmy wydać zamkną nam możliwości inwestowania ( nowych inwestycji). Radny nie neguje 
celowości  naprawy  tej  drogi   natomiast  uważa,  że  forma  przekazania  tych  pieniędzy  jest 
niewłaściwa. 

W dalszej dyskusji Przewodniczący Rady udziela głosu radnej Zofii Wiśniewskiej. Radna 
informuje,  że  sprawa  remontu  tej  drogi  była  już  wcześniej  omawiana.  Wie,  że  jest  to  droga 
powiatowa  ale  jest  to  jednak  droga  na  terenie  naszej  gminy,  z  której  korzystają  wszyscy 



mieszkańcy. Zdaje sobie też sprawę, że są to duże pieniądze jeżeli chodzi o pomoc z naszej strony 
( Gminy Jaraczewo). 

Przewodniczący Rady również nie neguje potrzeby remontu tej drogi ale uważa, że jeżeli 
dzisiaj damy 2 mln zł na drogę powiatową  to zamkniemy nasze inwestycje gminne. 

Dalej radny Ignacy Stangret  twierdzi, że nie było by problemu  jeżeli chodziłoby o 100 lub 
200 tys zł ale jeżeli „ktoś” pisze, że już chce  ponad 1.6 mln zł, to chyba coś jest nie tak. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady udziela głosu radnej Ilonie Smolarek.  Radna 
również  nie  neguje  celowości  przebudowy  tej  drogi   ale  ma  obawy,  co  do  wysokości 
dofinansowania.  Uważa, że być może byłoby to realne, jeżeli  inwestycja ta byłaby realizowana 
etapami, natomiast na chwilę obecną nie stać nas na taką kwotę dofinansowania. 

Dalej  w  swoim  wystąpieniu  radny  Edmund  Kowalczyk  wspomniał,  że  gro   naszych 
wniosków skierowanych do powiatu nie  zostało zrealizowane,  nawet  nie  udzielono odpowiedzi 
( np.  chodnik w Noskowie, chodnik w Rusku  ). Uważa, że powiat nie jest partnerem. 

Radny Jacek  Kryszak  informuje,  iż  z  wyjaśnień  dyrektora  Zarządu  Dróg Powiatowych, 
który był obecny na posiedzeniu komisji i wyliczeń wynika, że powiat wyłoży mniej pieniędzy na 
tą inwestycje jak Gmina Jaraczewo. W związku z tym była propozycja, że jeżeli byśmy byli za tą 
inwestycją  ,  żeby było zapisane  w porozumieniu  z  powiatem ,  że  wydajemy maksymalnie 1/4 
kosztów kwalifikowanych. 

Głos zabiera radny Roman Matuszak informując, że wszyscy wiedzą jak  były robione inne 
inwestycje  drogowe  przez  powiat  za  te  same  pieniądze  np.  w  Golinie  gdzie  droga  została 
poszerzona, położone chodniki, wycięte zostały drzewa, pasy były malowane na następny dzień po 
nałożeniu  asfaltu,  zrobiony  został  parking  przy  cmentarzu,  ustawione  zostały  barierki  przy 
skrzyżowaniach. Natomiast w naszej gminie zrobione zostało 9 km drogi polegającej na położeniu 
asfaltu i nic więcej. Zaznacza, że półtora roku radny Stangret prosi się, żeby pomalować pasy w 
Jaraczewie przy LEWIATANIE. 
W tym momencie radny Maruszak zwraca się z prośbą  o opinię Wójta w  sprawie udzielenia 
pomocy powiatowi na realizację tej inwestycji. 

Wójt informuje, że w tym przypadku chciałby, żeby radni indywidualnie wypracowali stanowisko.
Ze swojego punktu widzenia Wójt uważa, że ta droga jest potrzebna ( jak każda inna droga ), jest 
potrzeba przebudowy, na nasz wniosek została przeprojektowana, natomiast jest wiele złych rzeczy, 
których doświadczyliśmy z powiatu „I to też szanuję”. To, co radni wypowiadają się wygląda na to, 
że powiat w części nie wywiązał się ze swoich zadań.
Wójt powtarza, że nadal widzi potrzebę przebudowy tej drogi zwracając jednak uwagę, że nakłada 
się  na  to  nowy okres  finansowania  i  zadłużania  się  samorządu.  Uszanuje  również  stanowisko 
radnych jeżeli ta uchwała nie zostanie  podjęta, a wtedy dalej będziemy rozmawiać z powiatem.
Wójt zaznacza, iż pewne jest to , że jeżeli wydamy 1,6 mln zł, to na pewno ograniczymy nasze 
inwestycje. 
Radny Roman Matuszak mówi, ze po doliczeniu kosztów obsługi kredytu będzie to 2 mln zł.
Wójt  uważa,  że całkowicie  inaczej  przedstawiała by się ta sprawa,  jeżeli  przebudowa tej  drogi 
byłaby realizowana „etapowo”.
Skarbnik  informuje,  że  nie  możemy  wydać  własnych  środków  na  dofinansowanie  realizacji 
inwestycji.

Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu powiatu Teodorowi Grobelnemu. 
Radny  uważa, ze ta inwestycja drogowa „Góra, Zalesie, Panienka- granica powiatu” jest inwestycją 
konieczną i na jej realizacje trzeba pozyskać środki z różnych źródeł. Co do kwoty dofinansowania 
przez Gminę Jaraczewo  o jaką wystąpił powiat radny  też uważa, że jest to duża kwota, ale być 
może będzie ona mniejsza „wszystko trzeba rozważyć”. Zapewnia, że w tej spawie zajmie głos na 
sesji powiatu, która  odbędzie się również w dniu dzisiejszym.  Ponadto, odnosi wrażenie, że jeżeli 
chodziłoby o tak dużą kwotę  to tutaj powinien być prawie cały zarząd łącznie z Wicestarostą i 
Zarządem Dróg, żeby przybliżyć ten temat. 

Głos zabiera radny Roman Matuszak. Podziękował radnemu powiatu za  stanowisko w tej 



sprawie.  Wskazuje jednak, że w projekcie uchwały jest  przekazanie  w formie dotacji celowej 
kwoty 1.696,00 zł i jeżeli my to zatwierdzimy, przekażemy,  to powiat powie „daliście, to co was 
interesuje jakie były rzeczywiste koszty.”.
Wójt  wyjaśnia radnemu, że  udział obwarowuje  porozumienie, w którym  możemy zawrzeć pewne 
rzeczy. Jest  to uchwała intencyjna, ale szczegóły będą zawarte w porozumieniu. 

Radny nie może pogodzić się z tym, ze chodzi o tak wielkie pieniądze a nie ma tu nikogo z 
Zarządu Powiatu. 

Radny Edmund Kowalczyk wspomniał jak było z inwestycją w Rusku gdzie okazało się, że 
jest to inwestycja powiatowa za nasze gminne pieniądze. 

W tym momencie Przewodniczący Rady zamknął dyskusje i poddał projekt uchwały pod 
glosowanie. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych „za” podjęciem 
uchwały głosował 1 radny,  10 głosów „przeciwnych, 2 głosy „wstrzymujące”. Uchwała nie została 
podjęta. 

8. Przyjęcie  informacji  z  wykonania  budżetu  Gminy  Jaraczewo wraz  z  informacją  o 
kształtowaniu  się  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  oraz  informacją  o  przebiegu 
przedsięwzięć za I półrocze 2013 roku.

Przewodniczący   Rady  informuje,  że  informację  z  wykonania  budżetu  gminy  radni 
otrzymali pod analizę  w dniu 4 września br.  i zwraca się do przewodniczących poszczególnych 
komisji o stanowisko w imieniu Komisji. 
Przewodniczący komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że radni tej Komisji zapoznali się z przedłożoną informacją nie wnosząc uwag. Wskazuje,  że I 
półrocze nie jest jednak  rzeczywistym obrazem przebiegu zaplanowanych inwestycji. Wiąże się to 
z tym, że większość płatności wykonywanych inwestycji przypada na II półrocze. 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  informuje,  że  informację  z 
wykonania budżetu gminy za I półrocze wraz o opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej omówiła 
Skarbnik  Gminy na  posiedzeniu  Komisji  w dniu  25  września  br.   Po  analizie  stwierdzono,  że 
wydatki  bieżące  nie  przekraczają  dochodów bieżących,  że  w I  półroczu nie  pobierano nowych 
kredytów. Natomiast niższe wykonanie wydatków spowodowane jest tym, że większość  realizacji 
zaplanowanych  inwestycji  i  ich  płatność  przypada  w  II  półroczu.  W podsumowaniu  Komisja 
jednogłośnie pozytywnie  oceniła wykonanie budżetu za I półrocze.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  informuje,   po zapoznaniu się  z   informacją z  wykonania 
budżetu za I półrocze 2013 r. oraz opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej Komisja na posiedzeniu 
w dniu 21 września  br. nie wniosła uwag.
Na pytanie Przewodniczącego  Rady czy są uwagi  radnych do wykonania budżetu za I półrocze 
2013 r. - nie zgłoszono żadnych uwag. 
W związku z powyższym Przewodniczący Rady uznał  informację za przyjętą. 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwę w obradach. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok.

Przewodniczący Rady informuje, że projekt powyższej uchwały był analizowany na 
posiedzeniach  komisji  rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych  Komisji  o 
stanowisko w imieniu Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że na posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r. proponowane zmiany w budżecie gminy omówiła 
Skarbnik Gminy i po szczegółowej analizie Komisja przedłożony projekt tej uchwały zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  informuje,  że  po  udzielonych 



wyjaśnieniach przez p. Skarbnik Komisja na posiedzeniu w dniu 25 września 2013 r. przychyliła się 
do  proponowanych  zmian  w  budżecie  gminy  i  przedłożony projekt  powyższej  uchwały  został 
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  informuje,  że  proponowane  zmiany  w  budżecie  gminy 
Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 23 września nie wnosząc uwag. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, ze „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 
0  głosów  „przeciwnych”,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXXI/183/2013  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  prognozy  Finansowej  Gminy 
Jaraczewo na lata 2013 – 2022.

Przewodniczący  rady  informuje,  ze  projekt  tej  uchwały  był  omawiany  na  posiedzeniu 
Komisji rady i zwraca się do przewodniczących poszczególnych  komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że projekt tej uchwały omówiła Skarbnik Gminy na posiedzeniu Komisji w dniu 23 września 2013 
r. i został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że Projekt tej uchwały 
został  omówiony  przez  p.  Skarbnik  na  posiedzeniu  komisji  w  dniu  25  września  2013  r.  i  
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej informuje, że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 września 
2013 r. nie wniosła uwag do przedłożonego projektu powyższej uchwały. 

Przewodniczący rady udziela głosu radnej Zofii Wiśniewskiej. Radna  zwraca się z pytaniem 
– dlaczego  z wieloletniej prognozy finansowej zostało wycofane zadanie dotyczące wymiany sieci 
wodociągowej?
Wójt  odpowiada  radnej,  że  ta  inwestycja  została  wycofana  z  tych  względów,  że  ciągle  była 
przenoszona,  a  w  WPF-  ie  inwestycje  nie  mogą  być  za  długo,  na  co  zwraca  również  uwagę 
Regionalna Izba Obrachunkowa. Jeżeli będziemy  robić wymiany (a będą robione), to będziemy je 
co  roku planować  i  co  roku wykonywać,  a  wtedy zadanie  nie  musi  być   ujęte  w wieloletniej 
prognozie  finansowej.  Wójt  wskazuje,  że  pierwsza wymiana sieci  nie  będzie  w Górze tylko w 
Jaraczewie na ul. Topolowej w związku z prowadzoną inwestycją drogową a następnie w Górze. 
Będzie to wymiana w rozliczeniu rocznym. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 
o  głosów  „przeciwnych”,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXXI/184/2013  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  wyprzedzające  finansowanie 
zadania  realizowanego  z  udziałem  środków  pochodzących  z  budżetu  Unii  Europejskiej. 
( świetlica Gola)

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  omawiany  był  na 
posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji  o 
stanowisko w imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r. przedłożony projekt powyższej uchwały 
zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że Projekt tej uchwały 
został omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 25 września 2013 r. i zaopiniowany jednogłośnie 
pozytywnie.



Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że projekt tej uchwały Komisja przeanalizowała na 
posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r. nie wnosząc uwag.
Rada przystępuje do głosowania nad projektem  powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono,  że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
uczestniczyło  13  radnych,  „za”  podjęciem  uchwały  głosowało  13  radnych,  0  głosów 
„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. Uchwała Nr XXXI/185/2013  stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  wyprzedzające  finansowanie 
zadania  realizowanego  z  udziałem  środków  pochodzących  z  budżetu  Unii  Europejskiej. 
(kanalizacja Jaraczewo)

Przewodniczący Rady informuje, że projekt tej  uchwały był omawiany na posiedzeniach 
Komisji Rady i zwraca się do przewodniczących poszczególnych  komisji o stanowisko w imieniu 
Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że na posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r. Komisja projekt powyższej uchwały zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych  informuje, że na posiedzeniu w 
dniu  25  września  2013  r.  Komisja  przedłożony  projekt  powyższej  uchwały  zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  informuje,  że Na posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r. 
Komisja nie wniosła uwag do przedłożonego projektu powyższej uchwały. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono,  że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
uczestniczyło 13 radnych, „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 0 głosów „przeciwnych, 
0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXXI/186/2013  stanowi  załącznik  do  niniejszego 
protokołu. 

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  na  wyprzedzające  finansowanie 
zadania  realizowanego  z  udziałem  środków  pochodzących  z  budżetu  Unii  Europejskiej. 
(świetlica Rusko)

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  tej  uchwały   również  był   omawiany  na 
posiedzeniach   Komisji  Rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji  o 
stanowiska w imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że projekt powyższej uchwały Komisja na posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r. zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  informuje,  że  Komisja  na 
posiedzeniu w dniu 25 września 2013 r. nie wniosła uwag do przedłożonego projektu powyższej 
uchwały i został  zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej informuje, że Komisja na posiedzeniu w dniu 23 września 
2013 r. nie wniosła uwag do projektu powyższej uchwały. 
Rada przystępuje do  głosowania nad projektem uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono,  że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
uczestniczyło 13 radnych, „za” podjęciem powyższej uchwały głosowało 13 radnych, 0 głosów 
„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”.  Uchwała Nr XXXI/187/2013 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 



14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie gminy Jaraczewo.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  omawiany  był  na 
posiedzeniach   Komisji  Rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących   poszczególnych  komisji  o 
stanowisko w imieniu Komisji. 
Przewodniczący   Komisji   Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
informuje, że po szczegółowej analizie i udzielonych wyjaśnieniach przez Zastępcę Wójta, Komisja 
na posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r. przychyliła się do proponowanych zmian regulaminu i 
przedłożony projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  informuje,  że   po  udzielonych 
wyjaśnieniach  przez  zastępcę  Wójta,  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  25  września  2013  r. 
przedłożony projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  informuje,  że  po  szczegółowej  analizie  i  udzielonych 
wyjaśnieniach  przez  Zastępcę  Wójta,  komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  23  września  2013  r.  nie 
wniosła uwag do proponowanych zmian w regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Jaraczewo.
Rada przystępuje do głosowania  nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych „za” podjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. Uchwała Nr 
XXXI/188/2013 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  stawki  opłaty  za  pojemnik  o  określonej  pojemności 
odbierany od właścicieli nieruchomości na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają 
odpady komunalne.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  był  analizowany  na 
posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych   komisji  o 
stanowisko w imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  23  września  2013  r.  po  udzielonych  wyjaśnieniach  przez 
Zastępcę Wójta projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że projekt tej uchwały 
omówił Zastępca Wójta na posiedzeniu Komisji w dniu 25 września 2013 r. i  po szczegółowej 
analizie został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że projekt powyższej uchwały został szczegółowo 
omówiony przez Zastępcę Wójta na posiedzeniu Komisji w dniu 23 września 2013 r. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych „za” podjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. Uchwała Nr 
XXXI/189/2013 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

16. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Przewodniczący Rady informuje, że projekt powyższej uchwały również był omawiany na 
posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji  o 
stanowisko w imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że projekt tej uchwały został omówiony przez Zastępcę Wójta na posiedzeniu Komisji w dniu 23 
września 2013 r. i po analizie zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 



Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  informuje,  że  Komisja  na 
posiedzeniu w dniu 25 września 2013 r. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej 
uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że po udzielonych wyjaśnieniach przez Zastępcę 
Wójta Komisja na posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r. nie wniosła uwag do przedłożonego 
projektu tej uchwały. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych „za” podjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów  „wstrzymujących”. Uchwała 
Nr XXXI/190/2013 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

17. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  treści  Porozumienia  Międzygminnego 
Porozumienia zawartego w dniu 7 października 2008 roku w sprawie powierzenia Gminie 
Jarocin  przygotowania  i  wykonania  zadania  p.n.  „Zagospodarowanie  i  nadzór  nad 
funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i osadami ściekowymi dla gmin  objętych 
Porozumieniem wraz z budową Zakładu Zagospodarowania Odpadów Jarocin z siedzibą w 
Witaszyczkach z ewentualnymi punktami przeładunkowymi.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  był  analizowany  na 
posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych   komisji  o 
stanowisko w imieniu Komisji. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że Na posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r. Komisja nie wniosła uwag do projektu tej uchwały i 
został on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że na posiedzeniu w dniu 
25 września 2013 r. Komisja projekt  powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że projekt tej uchwały Komisja przeanalizowała na 
posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r. nie wnosząc uwag. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że  „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 
0  głosów  „przeciwnych,  0  głosów  „wstrzymujących”.  Uchwała  Nr  XXXI/191/2013  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

18. Podjęcie  uchwały  w sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  publicznych 
szkół,  przedszkoli  i  oddziałów przedszkolnych prowadzonych przez osoby prawne inne niż 
gmina  Jaraczewo  lub  osoby  fizyczne  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli  prawidłowości  ich 
wykorzystania.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  omawiany  był  na 
posiedzeniach  Komisji  Rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących   poszczególnych  komisji  o 
stanowisko w imieniu Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że na posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r. projekt  tej uchwały omówił dyrektor Gminnego 
Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół i po  analizie został zaopiniowany jednogłośnie 
pozytywnie. 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  informuje,  że  po  udzielonych 
wyjaśnieniach  przez  dyrektora  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno-  Administracyjnego  Szkół 
Komisja na posiedzeniu  w dniu 25 września 2013 r. projekt powyższej uchwały  zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że po udzielonych wyjaśnieniach przez dyrektora 
Gminnego Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół Komisja  na posiedzeniu w dniu 23 
września 2013 r. nie wniosła uwag do przedłożonego projekt tej uchwały. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.



Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych „za” podjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. Uchwała Nr 
XXXI/192/2013 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych 
szkół  niepublicznych o  uprawnieniach  szkół  publicznych,  niepublicznych przedszkoli  oraz 
innych  niepublicznych  form  wychowania  przedszkolnego  działających  na  terenie   Gminy 
Jaraczewo, a także trybu i zakresu kontroli  prawidłowości ich wykorzystania.

Przewodniczący  Rady  informuje,  że  projekt  powyższej  uchwały  omawiany  był  na 
posiedzeniach  Komisji  rady  i  zwraca  się  do  przewodniczących  poszczególnych  komisji  o 
stanowisko w imieniu Komisji.
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że  po  udzielonych  wyjaśnieniach  przez  dyrektora  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno- 
Administracyjnego Szkół Komisja na posiedzeniu w dniu 23 września 2013 r.  przedłożony projekt 
powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że na posiedzeniu w dniu 
25 września 2013 r. projekt tej uchwały omówił dyrektor GZEAS  i po analizie został zaopiniowany 
jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że projekt przedłożonej uchwały omówił dyrektor 
GZEAS na posiedzeniu Komisji w dniu 23 września 2013 r., i  po analizie Komisja nie wniosła  
uwag.
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych „za” podjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”. Uchwała 
Nr XXXI/193/2013 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

19a.  Rozpatrzenie stanowiska w sprawie Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich  na lata 
2014- 2020.

Przed  przystąpieniem do  omówienia  tego  punktu   radni  otrzymują  tekst  stanowiska  na 
piśmie.

Przewodniczący Rady udziela głosu Wójtowi Gminy. 
Wójt  informuje,  że  przełożenie   tej  sesji  z  czwartku  na piątek  spowodowane było  jego 

obecnością w Ministerstwie  Rolnictwa  w dniu wczorajszym jako, że z ramienia Związku Gmin 
Wiejskich jest członkiem Zespołu opiniującego  nową perspektywę  Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich  na lata 2014- 2020.
Dalej informuje, że w założeniach PROW-u na lata 2014-2020 zakłada się w dalszym ciągu  bardzo 
duże wsparcie dla rolników  w tym rolników indywidualnych w zakresie dopłat  obszarowych. Ale 
niestety  w  PROW-ie  dzieje  się  to  kosztem  inwestycji  w  gminach,  czyli  inwestycji 
infrastrukturalnych.  Sytuacja jest tego typu, że Minister Rolnictwa nie wskazuje nigdzie środków 
finansowych  na  wsparcie  zadań  kanalizacyjnych,  zadań  wodociągowych,  zadań  drogowych 
gminnych itd. Jak i Zespół opiniujący, tak i Związek Gmin Wiejskich  nie negujemy  dopłat do 
rolników. 
Problem jest w tym, że ani Ministerstwo Rozwoju Regionalnego , ani Ministerstwo Rolnictwa, ani 
Rząd nie  uzupełnili środków w innych programach  poza ogólnymi zapisami, które mówią, że na 
infrastrukturę wsi  będą w bliżej nieokreślonym czasie pokazane i z  bliżej nieokreślonych źródeł, i 
nie wiadomo kto kiedy o tym  powie.
Dlatego domagamy się jednoznacznie tego, żeby  Minister Rolnictwa oraz Rząd zagwarantował z 
innych  programów pieniądze na  sztandarowe inwestycje w gminach. 
To stanowisko ma wymóc na rządzie jak również ministrze rolnictwa to, żeby wskazali gminom z 
jakich  funduszy konkretnie będziemy mogli korzystać i w jakich kwotach. 



Takie stanowiska będą też z innych gmin, które zostaną przesłane przede wszystkim do Rządu i 
Ministra Rolnictwa. 
Co się tyczy wczorajszego spotkania w Warszawie, Wójt informuje, że to spotkanie praktycznie nie 
wniosło nic. Jest to dobry program dla rolników, mówi się o szkolnictwie rolnym, o wspieraniu 
nowych gospodarstw, małych gospodarstw  „i to ma temu służyć”. Natomiast w tej części gdzie nas 
pozbawiono środków nie mówi się nic. Dlatego Wójt zwraca się z prośbą do radnych o przyjęcie 
tego stanowiska.
Po  udzielonych  wyjaśnieniach  przez  Wójta  radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag.  W  związku  z 
powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt stanowiska pod głosowanie. 
Rada przystępuje do głosowania  stanowiska.
Po  przeprowadzonym  głosowaniu  stwierdzono,  że  12  radnych  głosowało  „za”  przyjęciem 
stanowiska,  0  głosów  „przeciwnych,  1  głos   „wstrzymujący”.  Stanowisko  Nr  4/2013  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

20. Informacje o pracy  w organach pozagminnych.

Nie przekazano żadnej informacji. 
W  tym   momencie  Przewodniczący  Rady  wita  Wicestarostę  Jarocińskiego  Mirosława 

Drzazgę , który przybył na obrady sesji wraz z pracownikiem starostwa Panią Honoratą Śmigielską 
i przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad. 

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Na pytanie radnego Romana Matuszaka dotyczące placów zabaw Wójt odpowiada, że firma została 
wybrana  gdzie umowa o wykonanie  zadania została podpisana z terminem  do dnia 25 września br. 
W międzyczasie  firma   wystąpiła  z  pismami,  że  nie  wykona  zadania  w  określonym  terminie 
uzasadniając, że opóźnienie spowodowane jest zwłoką w dostawie materiałów oraz niekorzystnymi 
warunkami  atmosferycznymi  panującymi  obecnie  na  terenie  gminy Jaraczewo.  Wójt  uważa,  że 
warunki atmosferyczne nie były aż tak złe, żeby nie można było tych robót wykonywać. Terminu 
również nie można było zmienić ze względu na procedury przetargowe, gdzie zgłosiło się kilka 
podmiotów. 
W  tej  sytuacji,  po  25  września  (  po  upływie  terminu  wykonania  zadania)  stanowisko  było 
jednoznaczne,  że  nie  jesteśmy  zainteresowani   realizacją   z  przyczyn  lezących  po  stronie 
wykonawcy, co wiąże się z karami  zapisanymi w umowie ( odstąpienie od umowy). 
Z tych względów środki  zaplanowane na place zabaw  i  ich  realizacja zostaną przeniesione na 
2014 rok ( realizacja w I półroczu ). 

Wójt  informuje   również  radnych,  że  terminowy  plan  przetargów  na  2014  rok  będzie 
przedstawiony radzie do końca miesiąca grudnia br. 

W tym  momencie  na  obrady  sesji  przybyli  Policjanci  Komendy  Powiatowej  Policji  w 
Jarocinie ( delegowani przez Komendanta ). 

22. Wolne głosy.

Przewodniczący Rady udziela głosu  przewodniczącemu Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 
Socjalnych – Tomaszowi Twardowskiemu. Radny Twardowski składa informację o  przygotowaniu 
placówek  oświatowych  do  rozpoczęcia  roku  szkolnego  2013/2014  (  po  lustracji   placówek 
szkolnych  przez  Komisje   w  dniu  27  sierpnia  2013  r.).Protokół  z  przeglądu  znajduje  się 
dokumentach Komisji. 

Głos  zabiera  radna  Zofia  Wiśniewska  informując,  że  w  miesiącu  lipcu  br.  wystąpiła  z 
pismem  do  Krajowej  Dyrekcji  Dróg  i  Autostrad  w  Środzie  Wlkp.  o  naprawę  chodnika  i 
podniesienie  krawężnika  przy  kościele  w  miejscowości  Góra.   Zasadność  naprawy  została 
potwierdzona i z  chwilą otrzymania środków finansowych z Poznania zadanie będzie realizowane. 



Przewodniczący  Rady  udziela  głos  dyrektorowi  Gminnego  Zespołu  Ekonomiczno- 
Administracyjnego  Szkół  Jerzemu  Jakubowskiemu.  Dyrektor  składa  sprawozdanie  z 
przeprowadzonego  przetargu   na  dowozy  szkolne.  Do  złożonego  sprawozdania,  które  stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu  nie zgłoszono żadnych uwag. 

W dalszej  kolejności  Przewodniczący Rady udziela  głosu  Prezesowi  Koła  Towarzystwa 
Pamięci  Powstania  Wielkopolskiego  w  Jaraczewie  p.  Kazimierze  Pachciarz.  Pani  Pachciarz  w 
swoim wystąpieniu  informuje obecnych jak będą przebiegały uroczystości obchodów  90 rocznicy 
Powstania Wielkopolskiego w Jarocinie. Jest też inicjatywa zorganizowania spotkania z dziećmi 
powstańców.  Informuje  również,  że  dla  upamiętnienia  poległych  powstańców   corocznie  (  w 
rocznicę)  zapalane są znicze na ich grobach. Wspomniała także o wręczeniu kolejnym rodzinom 
powstańców  symbolicznych   „Krzyży Powstańczych” ( ok. 36  rodzinom ). 
Wystąpiła  też  z  propozycją  do  radnych o wstąpienie  do Koła  Towarzystwa Pamięci  Powstania 
Wielkopolskiego ( chętnych). 

Głos zabiera radny Marek Grobelny. Radny zwraca się z pytaniami:
1. Czy byłaby możliwość przesunięcia progu zwalniającego na ulicy Sportowej , przy posesji pani 
Ratajczak, ponieważ podczas przejeżdżających tirów jej budynek „drży”
2. Kto serwisuje kotły gazowe  w świetlicach wiejskich i kto ma płacić w razie awarii?
3. Co z drogą w kierunku p. Wojciechowskiego, która miała być utwardzona gruzem?
Dalej informuje, że rodzice prowadzący dzieci na przystanek autobusowy ( w dniu dzisiejszym) 
zadali  jemu  pytanie-  czy  Wójt  w  nowym  budżecie  weźmie  pod  uwagę  budowę  chodnika  w 
Suchorzewku przy drodze tzw „Lipówce”? 
Kolejne pytanie dotyczyło opłat za  śmieci przy  małych świetlicach wiejskich ( mało śmieci a  
opłaty trzeba uiszczać). 
Radna Barbara Pielucha zgłosiła brak  oświetlenia ulicznego w Jaraczewie od szkoły do mostu i 
naprzeciw Urzędu Gminy. 
Radny Marek Grobelny  składa podziękowanie radnym powiatu z terenu naszej gminy za pomoc w 
załatwieniu odmulenia rowu w kierunku Strzyżewka.( część rowu) . Informuje również, że wystąpił 
z pismem  do Starosty  o  ciąg dalszy odmulenia tego rowu jak również po drugiej stronie drogi 
oraz  wykonanie przepustu. Prosi radnych powiatu o poparcie tego wniosku. 

Odnosząc się do wystąpienia radnego Marka Grobelnego Wójt wyjaśnia, że jeżeli chodzi o 
podatek śmieciowy to nie może gmina udzielać żadnych zwolnień czy ulg z tytułu np. niepełnego 
kubła,  bowiem  ustalana  była  stawka  miesięczna  za  odbiór  odpadów  i  tak  naprawdę  nie  ma 
znaczenia czy są śmieci czy ich nie ma. Dopóki ustawa nie zostanie zmieniona my jako gmina 
mamy obowiązek wykonania tej ustawy.

W sprawie budowy chodnika w miejscowości Suchorzewko sytuacja wygląda następująco 
wyjaśnia Wójt, jeżeli radni zatwierdzą taką inwestycję i uchwalą budżet to chodnik będzie zrobiony, 
należy jednak wziąć pod uwagę,  że budżet  przyszłoroczny nasz jest  bardzo obciążony bowiem 
wchodzi  nowa  reguła  zadłużenia,  czego  nie  spodziewaliśmy  się  i  należy  rozważnie  planować 
wydatki. Przygotowane zostaną plany, jakie inwestycje będą wykonywane i wspólnie na Komisjach 
zostaną przeanalizowane, wtedy zapadnie decyzja, czy inwestycja w postaci budowy chodnika w 
Suchorzewku będzie zrealizowana.

Co  do  pokrycia  wydatków  na  nieplanowane  awarie  oraz  serwis  kotłów  gazowych  w 
budynkach świetlic, Wójt wyjaśnia, iż po to wsie -sołectwa mają do dyspozycji środki, aby swoje 
wiejskie świetlice utrzymywać. Jedynie w przypadku, gdy pod koniec roku powstają nowe świetlice 
lub istniejące są ulepszone a ich fundusz sołecki nie zakładał takowych wydatków, sołectwo może 
zwrócić się z wnioskiem o zwiększenie środków, nazwijmy to w sytuacjach „awaryjnych.”

Droga w kierunku p.Wojciechowskiego  realizowana jest systematycznie, odpowiada Wójt 
Strugała.  Na chwilę  obecną  droga  ta  zrobiona  jest  do  połowy,  wykonanie  całościowe  drogi  to 
bardzo duży koszt, a jak wszyscy wiedzą funduszy na drogi cały czas brakuje. Należy zbilansować 
potrzeby  i  wybrać  najpilniejsze  zadania  do  zrealizowania,  ustalić  kolejność  wykonania.  Tak 
naprawdę  drogi  tłuczniowe  powyżej  dwóch  lat  wszystkie  wymagają  już  remontu  i  należy  się 
zastanowić  czy  nie  lepiej  byłoby  na  drogach  tych  położyć  asfalt  niż  co  dwa  lata  naprawiać 



tłuczniem.
Odpowiedzi w sprawie przesunięcia progu na ul. Sportowej w Rusku udzielę Panu (mówi 

Wójt)  po konsultacji  z p.Kostórkierwiczem. Jest  to temat  operacyjny dlatego proszę zgłosić się 
podczas najbliższej wizyty w urzędzie albo do mnie albo do p.Kostórkiwiecza.

Wójt podziękował za udzielenie mu głosu.
Przewodniczący  udziela  głosu  Wicestaroście,  który  zwrócił  się  z  pytaniem do  radnych: 

dlaczego odrzucili  podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania pn.  „Przebudowa drogi 
powiatowej  Góra-  Zalesie-  Panienka-  granica powiatu”.  Następnie przedstawił  nową informacje 
dotyczącą  współfinansowania  inwestycji,  z  której  wynikałoby,  że  w  związku  z  50% 
dofinansowaniem  zadania  jako  schetynówki,  gmina  Jaraczewo  musiałaby  dołożyć  minimum 
800.000 zł, a nie jak wstępnie założono ok.1.700.000 zł. Wobec powyższego zwrócił się do radnych 
z prośbą o ponowne przeanalizowanie wspólnego projektu i podjęcie decyzji.

Głos zabrał radny Roman Matuszak tłumacząc Wicestaroście podjęcie negatywnej decyzji w 
sprawie projektu uchwały. Burzliwa dyskusja na komisjach zrodziła wiele nurtując pytań, między 
innymi skąd gmina weźmie tak dużą kwotę oraz jak będzie wyglądało całkowite zadłużenie gminy 
jeśli  przystąpilibyśmy  do  realizacji  inwestycji?  Kontynuował,  że  wydana  kwota  w  wysokości 
1.700.000 zł, zablokowałaby niektóre inwestycje lokalne i znacząco wpłynęłaby na budżet. Kwota 
którą mielibyśmy przekazać wystarczyłaby na wyremontowanie wszystkich (wymagających tego) 
dróg w gminie,  wykonanie  chodników itp.  Podkreślił  znaczącą  różnicę  między proponowanym 
pierwotnym dofinansowaniem 1.700.000 zł a obecnym 800.000 zł. 

W odpowiedzi Wicestarosta  tłumaczy, że kwota dofinansowania ustalana była z p. Wójtem, 
na  co  Wójt  zaprzeczył,  że  nie  było  mowy  o  kwocie,  rozmowa  toczyła  się  w  kierunku  „czy 
pomożemy”.  Na  wniosek  Wójta  droga  została  przeprojektowana,  jednakże  nie  było  mowy  o 
kwotach.

Kontynuując  Wicestarosta   nadal  przekonuje  o  konieczności  współpracy  w  realizacji 
budowy drogi, i że inwestycja jest naszą obopólną sprawą. Jeżeli rada nie wyrazi zgody to i tak 
wniosek o dofinansowanie Powiat będzie składał, nie wiadomo jednak z jakim skutkiem.

Radny Matuszak wyraża swoją opinię, na temat zrealizowanych już wcześniej przez Powiat 
inwestycji - dróg na terenie gminy, stwierdza że nie do końca są wykonane jak należy i że Powiat  
nie jest w tej chwili dla niego wiarygodnym partnerem.

Wicestarosta   odpowiadając,  prosi  radnego  o  nie  wracanie  do  pewnych  spraw 
zaszłościowych,  bowiem  dyskusja  przerodzi  się  jedynie  w  wypominanie  uchybień  czy 
niedociągnięć.

Radny Matuszak przypomniał także, że budowa drogi z Ruska do Jaraczewa również była 
dofinansowywana z budżetu gminy jako wspólna inwestycja, jednakże wykonanie daje dużo do 
życzenia oraz wspomniał o pobudowanym parę lat temu chodniku w Rusku, do którego Powiat miał 
dołożyć,  jednakże  do  chwili  obecnej  nie  ma  żadnej  reakcji  z  ich  strony.  Jak  wobec  tego  ma 
wyglądać współpraca.

W odpowiedzi  wicestarosta  tłumaczy,  że  do  niczego  radnych  nie  zmusza,  że  decyzja  o 
dofinansowaniu  drogi  należy  do  nich,  że  Powiat  bardzo  chciałby,  aby  inwestycje  drogowe 
prowadzić wspólnie jednak decyzję pozostawia radnym.

O głos prosi radna Ilona Smolarek pytając, dlaczego dopiero teraz dowiedzieliśmy się, że 
my jako gmina możemy o 50% mniej dofinansować tą inwestycję? Podkreśliła, iż dobrze się stało, 
że  odrzuciliśmy  podjęcie  uchwały  wcześniej,  bo  w  ten  sposób  mamy  połowę  pieniędzy 
uratowanych.  Prosi  przedstawiciela  Powiatu  o  poważne  traktowanie  rady  jak  przystało  na 
partnerów.

Tłumacząc się  Wicestarosta  mówi,  że on pierwszą informację jaką uzyskał  o  wysokości 
dofinansowania była kwota 1.600.000 zł, stąd taka kwota była przedstawiona w projekcie uchwały i 
tak informowani byli radni przez przedstawicieli powiatu na komisjach.

Do dyskusji włącza się radny Roman Matuszak informując pozostałych, że jego zdaniem 
wicestarosta  przybył  na jaraczewską sesję tylko dlatego,  iż  dowiedział  się  o tym że uchwała o 
dofinansowanie inwestycji drogowej została odrzucona.



Przewodniczący  głosu  udzielił  radnemu  Edmundowi  Kowalczykowi,  który  podkreślił 
również, że gdyby uchwała przeszła wicestarosta nie pojawiłby się na sesji, przytoczył kilka zadań 
do wykonania,  którymi powinien zająć się Powiat,  a w ogóle nie bierze się ich pod uwagę, co 
podważa wiarygodność partnerstwa między gminą a powiatem. Nie może zrozumieć skąd ta kwota 
się wzięła.

Radny Krystian Piniewski pyta, czy w projekcie musi być podana kwota, czy może być 
procentowy zapis?

Wicestarosta  prosi  o  udzielenie  pełnej  informacji  na  temat  skąd  ta  kwota  się  wzięła  p. 
Honoratę  Śmigielską  –  pracownika  Starostwa  Powiatowego.  P.  Śmigielska  omówiła  zasady 
wniosku na „schetynówki” i poinformowała radnych o kolejnych partnerach, z którymi Starostwo 
podpisało  już  umowy o  partnerstwie,  czego  wcześniej  także  nie  przedstawiano  radnym.  Jeżeli 
chodzi o pytanie radnego o procentowy zapis to odpowiem, że nie może być takiego zapisu, podane 
muszą być konkretne kwoty, bo tego wymaga wniosek  Potwierdziła także, że we wcześniejszych 
ustaleniach z Wójtem nie była podawana kwota, dyskusje dotyczyły podziału, że gmina Jaraczewo 
miałaby dofinansować ¼ zadania. Ponownie przypomniała, że partnerstwo z gminą Jaraczewo przy 
realizacji  zadania,  daje  dodatkowe  3  pkt.  do  wniosku,  w  którym Powiat  ubiegał  się  będzie  o 
dofinansowanie. 

Głos  zabrał  Wójt  gminy Dariusz  Strugała,  podkreślił  iż  faktycznie  o  innych  partnerach 
wcześniej nie wiedział, że skoro partnerów do realizacji zadania drogowego jest więcej to udział 
Powiatu  staje  się  coraz  mniejszy.  Że  przedstawiciel  powiatu  uczestniczący w posiedzeniach  na 
komisjach  gminy twierdził,  że  nie  ma innej  możliwości  przystąpienia  do partnerstwa ,  że  albo 
kwota 1.600.000 zł albo nic.

Do dyskusji włączył się ponownie radny Roman Matuszak, pytając p. Śmigielską, czy może 
wystąpić zapis jeżeli  nie procentowy to „do kwoty 800.000 zł”,  a nie minimum 800.000 zł jak 
zostało zaproponowane oraz kieruje pytanie do p. Skarbnik, czy gdyby rada podjęła decyzję, że 
akceptuje i  daje to  800.000 zł  na realizację inwestycji  to co z budżetem, jak sobie poradzimy 
finansowo.

Wicestarosta  kontynuując mówi,  że cieszy się,  iż przybył  na sesję i  wątpliwości  zostały 
powyjaśniane, nadal prosi o pojęcie decyzji dzisiaj, gdyż wniosek o dofinansowanie musi zostać 
złożony najpóźniej w poniedziałek

Radny Edmund Kowalczyk prosi o przerwę w obradach.
Przewodniczący  Rady  udziela  głosu   p.  Majchrzak  mieszkanki  z  Wojciechowa,  która 

przybyła  na  sesje  aby  przedstawić  swoje  sprawy.  Pani  Majchrzak  zgłasza:  wykopanie  rowu  ,  
położenie  rur  i  założenie  chodnika   przy  jej  posesji  położonej  w  Wojciechowie,  przy  drodze 
powiatowej Wojciechowo- Łobzowiec. Sprawę zgłaszała radnej i sołtysowi  wsi Wojciechowo.  
Zgłasza również założenie oświetlenia ulicznego  przy tej drodze. 
Pani Majchrzak zgłaszała również uwagi do  ceny biletów Jarocińskich Linii Autobusowych, które 
obsługują naszą gminę. Zgłasza też wprowadzenie ograniczenia prędkości na drodze krajowej przez 
miejscowość Jaraczewo. 

W  odniesieniu  do  wystąpienia  p.  Majchrzak  radna  Barbara  Pielucha  wyjaśnia,  że 
rozmawiała z p. Majchrzak informując ją, że złoży wniosek do powiatu i odczytała tekst wniosku.  
Wniosek z dnia 10 września dotyczył ujęcia w budżecie powiatu na 2014 rok  pogłębienia rowów 
po obu stronach drogi  powiatowej  w miejscowości  Wojciechowo – droga do Łobzowca (  przy 
posesjach od nr 63 - 68 i usunięcie zarośli. 

W dalszej  kolejności  Przewodniczący  rady  udziela  głosu  p.  Maciejowi  Bierła  zastępcy 
Naczelnika Wydziału Prewencji  i  Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej  Policji  w Jarocinie, 
który na wstępie informuje iż w najbliższym czasie w Jarocinie odbędzie się debata społeczna o 
bezpieczeństwie  przy  udziale  Wojewody,  na  które  wszystkich  zainteresowanych  zaprasza.  W 
dalszej części wystąpienia podaje informację o zmianach kadrowych w Komendzie. Od 1 września 
kierownikiem Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie został  aspirant sztabowy p. Karol Bera, który 
pod opieką będzie miał także zespół dzielnicowych w Jaraczewie. Podał także informację, że z 
zespołu  dzielnicowych  w  Jaraczewie  p.  Piotr  Baranek  odszedł  tzn.  awansował  do  wydziału 



kryminalnego i na jego miejsce do końca października zostanie wyznaczony inny policjant.
Na  koniec  p.  Bierła  podziękował  za  długoletnią  współpracę  ze  społecznością  lokalną, 

bowiem nowo powierzone mu stanowisko z-cy Naczelnika Wydziału Prewencji w Jarocinie zmieni 
zakres jego obowiązków. Podziękował także za udzieleniu mu głosu.

Przewodniczący Rady ogłasza 10 min. przerwę w obradach.
Po wznowionych obradach Wójt  Gminy zgłasza  wniosek o  zmianę  w porządku obrad  poprzez 
wprowadzenie punktu   22a o brzmieniu „22a. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi 
Jarocińskiemu  z  budżetu  gminy  na  2014  rok  pomocy  finansowej  z  przeznaczeniem  na 
realizację   zadania  pn.  „Przebudowa drogi  powiatowej  Góra-  Zalesie-  Panienka-  granica 
powiatu”. 
Przewodniczący Rady poddaje wniosek pod głosowanie 
Na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu udział brało 13 radnych. Wynik głosowania przestawia 
się następująco:
10 radnych głosowało „za”  przyjęciem zgłoszonego przez Wójta wniosku, 
0 głosów „przeciwnych”, 
3 radnych wstrzymało się od głosu. 
Wniosek został przyjęty.

Projekt uchwały będący przedmiotem rozpatrzenia w punkcie 22a Wójt Gminy przekazał 
wszystkim radnym. Następnie Przewodniczący Rady ogłosił kolejną przerwę w obradach sesji (15 
min) celem wypracowania przez Komisje Rady stanowiska do przedłożonego projektu uchwały.

22a. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Jarocińskiemu z budżetu gminy na 
2014 rok  pomocy finansowej z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Przebudowa  drogi 
powiatowej Góra- Zalesie- Panienka- granica powiatu”

Po  wznowieniu  obrad  Przewodniczący  Rady  zwraca  się  do  przewodniczących 
poszczególnych  komisji  o  wyrażenie   w  imieniu  Komisji  stanowiska  do  projektu  powyższej 
uchwały (stanowiącego załącznik do niniejszego protokołu).
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług informuje, 
że temat dofinansowania  Komisja przeanalizowała i z w związku z różnymi zdaniami członków 
komisji głosowanie będzie indywidualne. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych informuje, że Komisja na swym po 
analizie przedłożony projekt tej uchwały zaopiniowała pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej informuje, że Komisja na swym posiedzeniu przeanalizowała 
projekt powyższej uchwały  nie zajmując wspólnego stanowiska. Stanowisko zostanie wyrażone 
indywidualnie w głosowaniu nad uchwałą. 
Rada przystępuje do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono,  że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
uczestniczyło 13 radnych,  „za” podjęciem uchwały głosowało 9 radnych,  3 głosy „przeciwne”, 
1 głos „wstrzymujący”. Uchwała  Nr XXXI/194/2013 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady udziela głosu Wicestaroście. 
Wicestarosta dziękuje Wójtowi i radnym za podjętą decyzje. Informuje również, że sam zastanawia 
się skąd taka duża rozbieżność między tymi dwoma kwotami. Myśli, iż wynikło to najpewniej stąd, 
że Pan  Starosta rozmawiał  z Panem Wójtem, to Panowie myśleli o 1/4, ale   Starosta myślał  w  
całości  a  Wójt  myślał  z  tej  połowy.  Innego  wytłumaczenia  Wicestarosta  nie  znajduje.  
Wójt wyjaśnia, że Starosta  przyjechał tylko zapytać czy w ogóle będziemy to robić,  bez podania  
jakichkolwiek  (  nawet  szacunkowych)  kwot.  Było  ustalone,  że  będziemy robili-  skoro   żeście 
zdecydowali się przeprojektować projekt.  To Pan Kaczmarek z ramienia powiatu przyjechał na 
posiedzenie komisji z konkretną propozycją  konkretnego dofinansowania  i w dyskusji nie padły 
inne kwoty ani etapy , o co radni pytali.



Wicestarosta informuje, że on może tylko domniemywać i cieszy się, że mógł spotkać się z radą, i  
że wszystkie te wątpliwości zostały wyjaśnione. Uważa, że wszyscy możemy być zadowoleni, że ta 
uchwała została podjęta. 
Radny Roman Matuszak zwraca się do Wicestarosty  o przekazanie w powiecie, że podjęcie tej 
uchwały  z naszej strony jest swoistym testem dla powiatu.. Nie wycofuje się  też z tego, co już 
wcześniej powiedział, że nie mamy zaufania do powiatu. 
Głos zabiera radny Edmund Kowalczyk. Radny zwraca się do Wicestarosty o lepsze traktowanie 
nas i żeby  Rada Powiatu wzięła pod uwagę wszystkie wskazane przez nas zaległości. 
Następnie Przewodniczący Rady udziela głosu radnemu powiatu – Teodorowi Grobelnemu.  Radny 
podziękował  radnym  za  taką  decyzje.  Zaprasza  również  Starostwo  i  Zarząd  żeby  częściej 
przebywali na sesjach Rady Gminy Jaraczewo.

Przewodniczący Rady uznał dyskusje za zakończoną i przystąpiono do kolejnego punktu 
porządku obrad.

23. Wnioski.

W tym punkcie nie został zgłoszony żaden wniosek. 

24. Zakończenie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym 
za udział w tych obradach i o godz. 13.10 zakończył XXXI Sesję Rady Gminy. Jaraczewo.

Jaraczewo, dnia 2 października 2013 r. 

Protokółował: PRZEWODNICZĄCY RADY 
     /-/ Roman Skrzypczak

Elżbieta Wyremblewska 


